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REVISTA PRESEI 
 

 Începe sesiunea parlamentară: Bugetul pentru 2019, prioritar/ Opoziţia a anunţat moţiuni simple 
Sesiunea parlamentară începe luni, Senatul fiind deja convocat de către Călin Popescu Tăriceanu. Adoptarea 
bugetului este prioritară pentru PSD-ALDE la început de sesiune, în timp ce Opoziţia a anunţat că va ataca bugetul 
la CCR şi va depune moţiuni simple împotriva mai multor miniştri. 
„În temeiul prevederilor articolului 66 alineatele (1) şi (3) din Constituţia României, republicată, precum şi ale 
articolului 83 din Regulamentul Senatului, republicat, se convoacă Senatul României în prima sesiune ordinară a 
anului 2019, în ziua de luni, 4 februarie 2019. Preşedintele Senatului convoacă Biroul permanent luni, 4 februarie 
2019, ora 13,00. Grupurile parlamentare se vor întruni luni, 4 februarie 2019, ora 14,00. Senatul, convocat în 
prima sesiune ordinară a anului 2019, se va întruni în plen luni, 4 februarie 2019, ora 16,00”, prevede decizia luată 
de preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, publicată pe site-ul instituţiei. 
De asemenea, Camera Deputaţilor va avea, luni, o şedinţă a Biroului Permament, de la ora 14.00, pentru a stabili 
chestiuni organizatori. Georgian Pop, care a demisionat din PSD, ocupa şi funcţia de secretar al Biroului 
permanent al Camerei şi astfel trebuie înlocuit. 
Surse politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că şedinţa plenului Camerei Deputaţilor va avea loc luni, de la ora 
16.00. 
Şi la Senat va fi luni şedinţa Biroului Permanant, comitetul liderilor grupurilor parlamentare, dar şi lucrări în 
grupurile parlamentare şi în plen. Potrivit programului oficial, vor fi aleşi noi membri în Biroul permanent al 
Senatului: patru vicepreşedinţi, patrul secretari şi patrl chestori. 
De asemenea, ar putea exista schimbări ale unor preşedinţi de comisii parlamentare sau lideri de grup. 
Majoritatea PSD-ALDE are ca prioritate legislativă adoptarea bugetului pentru 2019. Liderii coaliţiei vor ca 
proiectul de buget să fie adoptat într-o şedinţă, marţi, de către Guvern şi apoi să intre în procedură legislativă. 
Despre buget, Liviu Dragnea a anunţat, după şedinţa CEx al PSD după discuţiile despre buget, că intenţionează ca 
o sumă importantă din fondurile serviciilor secrete să ajungă la Sănătate, pentru programele destinate copiilor, 
precum alocarea de vitamina D sau schemele pentru diabetici. Liderul PSD a precizat că social-democraţii ar putea 
amenda, în acest senst, proiectul când ajunge în Legislativ. 
Pe de altă parte, Opoziţia îşi continuă demersul de a îl revoca din funcţia de preşedinte al Camerei Deputaţilor. 
PNL a anunţat că va depune mai mult moţiuni simple în Parlament, împotriva miniştrilor Justiţiei, Finanţelor şi 
Apărării, respectiv Tudorel Toader, Eugen Teodorovici şi Gabriel Leş. Şi în această sesiune parlamentară, Opoziţia 
pregăteşte o moţiune de cenzură, cu toate că ultimele două au fost respinse. 
Bugetul pentru 2019 a fost intens contestat de PNL, USR şi PMP, care au spus că vor depune amendamente şi 
ulterior vor ataca proiectul la CCR. 
Inclusiv UDMR a avut nemulţumiri faţă de proiectul de buget propus de Guvern. Preşedintele UDMR, Kelemen 
Hunor, consideră că împărţirea banilor către autorităţile locale nu este corectă şi nici acceptabilă, consiliile 
judeţene pierzând între 17 şi 70 de milioane de lei. Uniunea va depune amendamente la proiectul prezentat de 
Ministerul Finanţelor. 
Printre priorităţile PNL se numără şi abrogarea OUG 114/2018 privind introducerea unor măsuri fiscale printre 
care şi „taxa pe lăcomie” pentru bănci. Totodată, liberalii intenţionează să facă şi o plângere la Comisia 
Europeană, acuzând că actul normativ încalcă Tratatul european. PNL mai are ca prioritate parlamentară 
reintoducerea examenului la finalul clasei a 8-a şi a examenului de admitere la facultate. 
Liderul grupului liberalilor din Camera Deputaţilor, Raluca Turcan, a spus că „PNL va depune o iniţiativă legislativă 
pentru ca fiecare şcoală să beneficieze de cabinet medical dotat, cu asigurarea personalului de specialitate”. 
Liderul senatorilor PNL Florin Cîţu a precizat că liberalii vor cere urgentarea votului privind solicitarea DNA de 
urmărire penală a preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. 
Liberalii vor avea o solicitare în Parlament pentru expertiza din partea Comisiei de la Veneţia pentru modificările 
la Codul penal şi Codul de procedura penală. O altă prioritate este reconfigurarea majorităţii parlamentare. 
PNL mai vrea modificarea legislaţiei din domeniul sănătăţii şi proiecte privind economia. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dăncilă, despre nemulţumirile primarilor: Unele afirmaţii sunt reale, unele sunt în spirit electoral 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, referitor la nemulţumirea primarilor cu privire la sumele alocate 
administraţiilor locale pentru 2019, că unele afirmaţii ale acestora sunt reale, iar altele „sunt în spirit electoral”. 
„Unele afirmaţii sunt reale şi acolo unde avem observaţii reale, vom reglementa, iar unele sunt în spirit electoral şi 
nu avem de ce să le respectăm (nemulţumirile primarilor în privinţa bugetului - n.r.)”, a declarat Viorica Dăncilă, 
duminică, la Parlament. 
Şeful Executivului a adăugat că va face tot eforul ca bugetul să fie adoptat marţi de către Guvern. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici a spus că va analiza în această seară posibilitatea redistribuirii la Sănătate 
a unor fonduri alocate serviciilor secrete. 
„Diseară o să facem această analiză după discuţia din CEx, după care avem mâine dimineaţă şi cifra exactă şi 
varianta finală care să intre marţi în Guvern”, a anunţat Teodorovici. 
De asemenea, în privinţa solicitării unui aviz CSAT pentru modificarea bugetului serviciilor, premierul Viorica 
Dăncilă a spus că nu a fost luată încă o decizie, precizând că „acum o să discutăm”. 
„Aşa cum s-a subliniat avem trei domenii prioritare - sănătate, educaţie şi investiţii publice. Bugetul nostru va 
reflecta tocmai aceste priorităţi”, a spus Dăncilă. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a spus, duminică seară, după discuţiile despre buget, că intenţionează ca o sumă 
importantă din fondurile serviciilor secrete să ajungă la Sănătate, pentru programele destinate copiilor, precum 
alocarea de vitamina D sau schemele pentru diabetici. 
Mai mulţi primari de municipii s-au arătat nemulţumiţi de banii pe care o să-i primească în 2019, potrivit 
proiectului de buget. Gabriela Firea a transmis o scrisoare bucureştenilor în care anunţă că prin proiectul de buget 
pe 2019, Primăriei i se taie 25% din buget, adică 180 de milioane euro, subliniind că este dovada că Liviu Dragnea 
îi urăşte pe cetăţeni. Firea a făcut un apel la Tăriceanu să nu se lase minţit de planşe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: Îl ajut pe ministrul de Finanţe pentru o simulare pe bugete locale. Scoatem satul din noroi 
Liviu Dragnea a declarat că îl va ajuta pe ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, să facă încă o simulare pe 
bugetele locale, pentru a fi siguri că fondurile locale nu vor avea mai puţini bani, subliniind că Guvernul va aloca 
„sume îndestulătoare” pentru administraţia locală. 
„Unul dintre piloni pe care se va baza bugetul pe 2019 este cel al investiţiilor, investiţiile la nivel naţional şi local. I-
am cerut ministrul de Finanţe şi o să îl ajut şi eu în seara asta, în noaptea asta, să mai facă încă o simulare pe 
bugetele locale pentru a fi siguri că niciun consiliu judeţean nu va fi în situaţia în care să nu aibă mai mulţi bani 
decât au avut până acum şi să ajungem într-un an, doi de zile să putem pune o condiţie obligatorie ca minim 20% 
măcar din bugetele locale să se ducă în investiţii. Şi se poate face lucrul acesta, dar nu le poţi cere asta fără să le 
dai bani. Le vom aloca, Guvernul, prin proiectul de buget şi Parlamentul ulterior, va aloca sume îndestulătoare 
pentru administraţia locală, în aşa fel încât dezvoltarea comunităţilor locale să fie unul dintre obiectivele majore, 
nu numai ale acestei guvernări, cât şi pentru cele ulterioare”, a declarat liderul PSD. 
Tot în privinţa acestei chestiuni, Dragnea a spus că vrea ca satul românesc „să fie scos din noroi”. 
„Despre bugetele locale - în acest an vrem să se încheie toată perioadă de ani negri de mult timp în care 
administraţia locală a fost subfinanţată. Noi am avut ca obiective să scoatem satul românesc din noroi. Asta am 
avut prin programul nostru şi oameni din satele mici încep să vadă cum s-a ridicat nivelul de viaţă acolo”, a mai 
spus Liviu Dragnea. 
Dragnea a mai spus că, în cazul în care 20% din bugetele locale vor fi îndreptate către investiţii, „atunci putem 
discuta de aproape 5 miliarde de euro, care în fiecare an să fie investiţi în comunităţile locale şi putem discuta ca 
în 5-6 ani de zile satul românesc să arate mai frumos decât un sat din vestul Europei”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect: Preşedintele României, magistraţii şi alţii, verificaţi dacă au colaborat cu Securitatea 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a depus la Senat un proiect pentru modificarea OUG privind accesul la propriul 
dosar şi deconspirarea Securităţii, care prevede verificarea calităţii de colaborator al Securităţii a Preşedintelui 
României, judecătorilor CCR, procurorilor PÎCCJ, DNA şi a altor categorii. 
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„Persoanele care candidează, au fost alese sau au fost numite în una dintre demnităţile ori funcţiile prevăzute la 
art. 3, cu excepţia celor care la data de 22 decembrie 1989 nu împliniseră vârsta de 16 ani, fac o declaraţie pe 
propria răspundere, conform modelului prevăzut în anexa la prezenta ordonanţă de urgenţă, în sensul că au avut 
sau nu calitatea de lucrător al Securităţii sau de colaborator al acesteia. 
Verificarea calităţii de lucrător al Securităţii ori de colaborator al acesteia se face din oficiu pentru persoanele care 
au candidat, au fost alese sau numite în demnităţile ori în funcţiile prevăzute la art. 3, inclusiv pentru cele aflate în 
exerciţiul respectivelor demnităţi ori funcţii la data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă”, prevede 
proiectul iniţiat de liderul senatorilor ALDE, Daniel Zamfir, care intră în vigoare la trei zile de la publicarea în 
Monitorul Oficial. 
În prezent, potrivit OUG 24/2008, verificarea calităţii de colaborator sau lucrător al Securităţii se aplică doar 
parlamentarilor, europarlamentarilor, directorilor SRI şi SIE şi adjuncţii acestora, conducătorilor structurilor 
centrale şi judeţene de la Serviciul Român de Informaţii, conducătorii structurilor centrale de la Serviciul de 
Informaţii Externe, Serviciul de Protecţie şi Pază (SPP), Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS) şi Direcţia 
Generală de Informaţii şi Protecţie Internă (DGPI) din cadrul MAI. 
Proiectul lui Zamfir propune introducerea şi altor categorii de demnitari, inclusiv a Preşedintelui României, care 
vor face totodată o declaraţie publică pe propria răspundere în sensul că au avut sau nu calitatea de lucrător al 
Securităţii sau de colaborator al acesteia. 
Astfel, vor fi verificaţi dacă au fost lucrători sau colaboratori ai Securităţii şi următorii: 
„a) Preşedintele României; 
b) deputat sau senator în Parlamentul României, membru în Parlamentul European; 
c) membru al Guvernului, secretar de stat, subsecretar de stat, secretar general, secretar general adjunct din 
Guvern şi din ministere, director în minister şi asimilaţi ai acestor funcţii, Comisar European; 
d) secretarii generali şi secretarii generali adjuncţi ai Camerelor Parlamentului, directorii departamentelor celor 
două Camere, consilierii prezidenţiali şi de stat; 
e) prefecţii, subprefecţii, secretarii generali ai consiliilor judeţene, secretarul general al Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti; 
f) directori în prefectură, conducătorii serviciilor publice deconcentrate ale ministerelor şi ale celorlalte organe ale 
administraţiei publice centrale, organizate la nivel local; 
g) primarii, viceprimarii, consilierii judeţeni, consilierii în Consiliul General al Municipiului Bucureşti, consilierii 
locali; 
h) directorul şi adjuncţii săi, conducătorii structurilor centrale şi judeţene de la Serviciul Român de Informaţii, 
directorul, adjuncţii săi şi conducătorii structurilor centrale de la Serviciul de Informaţii Externe, Serviciul de 
Protecţie şi Pază, Serviciul de Telecomunicaţii Speciale şi Direcţia Generală de Informaţii şi Protecţie Internă din 
cadrul Ministerului Internelor şi Reformei Administrative; 
i) personalul diplomatic şi consular; 
j) Avocatul Poporului şi adjuncţii acestuia; 
k) membrii în Consiliul Naţional al Audiovizualului; 
l) judecătorii şi magistraţii-asistenţi de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi de la Curtea Constituţională, 
procurorii de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, inclusiv cei din cadrul Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, judecătorii, procurorii şi prim-grefierii de la instanţele şi parchetele civile şi militare, avocaţii şi 
notarii publici; 
m) personalul cu funcţii de conducere, cu excepţia celui prevăzut la lit. c), din Ministerul Internelor şi Reformei 
Administrative, precum şi ceilalţi ofiţeri şi subofiţeri/agenţi din Ministerul Internelor şi Reformei Administrative; 
n) preşedintele, vicepreşedinţii şi consilierii de conturi din cadrul Curţii de Conturi; persoanele cu funcţii de 
conducere, la nivel naţional şi judeţean, în Garda Financiară şi în organele vamale; 
o) preşedintele şi preşedintele de secţie la Consiliul Legislativ, membrii Consiliului Legislativ, persoanele cu funcţii 
de conducere din Autoritatea pentru Valorificarea Activelor Statului şi din Agenţia Naţională a Funcţionarilor 
Publici, preşedinţii şi membrii Consiliului Concurenţei, ai Comisiei Naţionale a Valorilor Mobiliare, ai Institutului 
Naţional de Statistică şi ai Agenţiei Naţionale de Cadastru şi Publicitate Imobiliară; 
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p) membru în consiliile de administraţie ale societăţilor publice de radio şi de televiziune, acţionar, administrator, 
director, redactor-şef, redactor în serviciile publice ori private de televiziune, radio sau presa scrisă, analiştii 
politici şi asimilaţii acestora; 
q) guvernatorul Băncii Naţionale a României, preşedinte, vicepreşedinte de bancă şi membrii consiliului de 
administraţie din sectorul bancar; 
r) membru, membru corespondent, membru de onoare sau secretar al Academiei Române; 
s) rectorul, prorectorul, secretarul ştiinţific al senatului universitar, decanul, prodecanul, secretarul ştiinţific de 
facultate şi şefii de catedră din instituţiile de învăţământ superior de stat şi private; 
ş) inspector general sau adjunct, inspector de specialitate al inspectoratului şcolar judeţean, director de liceu ori 
de grup şcolar, precum şi director în instituţiile de cultură, la nivel naţional, judeţean, municipal şi local; 
t) preşedinte, vicepreşedinte, secretar general şi ceilalţi membri ai organelor de conducere statutare ale 
partidelor politice, la nivel naţional, judeţean şi local, sau ai unei organizaţii neguvernamentale şi asimilaţii acestor 
funcţii; 
ţ) personalul militar şi civil cu funcţii de conducere, cu excepţia celui prevăzut la lit. c), din Ministerul Apărării şi 
din statele majore ale categoriilor de forţe ale armatei, conform nomenclatoarelor de funcţii, precum şi 
comandanţii de unităţi sau echivalente; 
u) ierarhii şi şefii cultelor religioase recunoscute de lege, până la nivel de preot inclusiv, precum şi asimilaţii lor de 
la parohiile din ţară şi din străinătate; 
v) preşedinte, vicepreşedinte şi secretar general de organizaţii patronale şi sindicale reprezentative la nivel 
naţional şi asimilaţii acestor funcţii, precum şi ceilalţi membri ai conducerilor executive respective; 
w) director al direcţiei de poştă şi telecomunicaţii, şefi de serviciu de poştă şi de telecomunicaţii, şefi de centrală 
telefonică; 
x) persoanele cu funcţie de conducere din direcţiile sanitare judeţene, din direcţiile judeţene de sănătate publică 
şi a municipiului Bucureşti, din Colegiul Medicilor din România, din casele de asigurări de sănătate, directorii de 
spitale, precum şi medicii psihiatri, anatomo-patologi şi legişti; 
y) persoanele cu funcţii de conducere, inclusiv membru al consiliului de administraţie în regii autonome, companii 
şi societăţi naţionale, societăţi comerciale având ca obiect activităţi de interes public sau strategic, precum şi 
membrii conducerii fundaţiilor, asociaţiilor şi filialelor care activează pe teritoriul României, inclusiv fondatorii 
acestora; 
z) persoanele care deţin titlul de revoluţionar sau de luptător cu merite deosebite în Revoluţia din decembrie 
1989”. 
Daniel Zamfir susţine, în expunerea de motive, necesitatea introducerii acestor prevederi prin faptul că la peste 
27 de ani de la Revoluţie încă există prevederi legale care permit ascunderea adevărului cu privire la calitatea de 
lucrător sau colaborator al fostei Securităţi. 
„În vederea implementărilor cerinţelor impuse de aderarea şi integrarea României în UE, dar şi în vederea alinierii 
la recomandările Consiliului Europei, România a adoptat o serie de acte normative menite să garanteze 
imparţialitatea, obiectivitatea şi integritatea funcţionarilor publice. Totodată, la fel ca în celelalte state din Europa 
de Est, România a adoptat un cadru legal menit să ducă la deconspirarea Securităţii ca poliţie politică. 
Cu toate acestea la mai bine de 27 de ani de la căderea regimului communist în România, încă mai există dispoziţii 
legale care în ciuda scopului urmărit de ansamblul legii, permit ascunderea adevărului în ceea ce priveşte calitatea 
de lucrător sau colaborator al fostei Securităţi. Mai mult decât atât, atât dispoziţii legale permit absolvirea 
persoanelor vizate de răspundere morală şi uneori chiar penală, lăsând nesancţionate declaraţii 
necorăspunzătoare adevărului”, argumentează senatorul ALDE, în expunerea de motive a proiectului. 
Iniţiativa legislativă a fost înregistrată la Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şedinţă extraordinară a Comitetului Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială; OUG 114/2018, 
printre subiectele de discuţie 
Membrii Comitetului Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială (CNSM) se întâlnesc luni în şedinţă 
extraordinară, un subiect important pe agendă fiind OUG 114/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul 
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investiţiilor publice şi a unor măsuri fiscal-bugetare. 
Consiliul general al CNSM este alcătuit din Mugur Isărescu, guvernatorul Băncii Naţionale a României 
(preşedintele CNSM), Florin Georgescu, prim-viceguvernatorul BNR, Liviu Voinea, viceguvernator al Băncii 
Naţionale a României, coordonator al activităţii de stabilitate financiară, Leonardo Badea, preşedintele Autorităţii 
de Supraveghere Financiară, Elena Doina Dascălu, prim-vicepreşedinte al Autorităţii de Supraveghere Financiară, 
Eugen Orlando Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, Attila Gyorgy, secretar de stat responsabil cu 
coordonarea promovării cadrului legal aferent pieţelor financiare - MFP, Tiberiu Valentin Mavrodin, secretar de 
stat responsabil cu coordonarea managementului trezoreriei şi datoriei publice - MFP. De asemenea, directorul 
general al Fondului de Garantare a Depozitelor Bancare, Petre Tulin, participă la şedinţele Consiliului general, fără 
drept de vot. 
Conform informaţiilor de pe site-ul CNSM, obiectivul fundamental al Comitetului este de a contribui la 
salvgardarea stabilităţii financiare, inclusiv prin consolidarea capacităţii sistemului financiar de a rezista şocurilor 
şi prin diminuarea acumulării de riscuri sistemice, asigurând pe această cale o contribuţie sustenabilă a sistemului 
financiar la creşterea economică. 
În îndeplinirea obiectivului său fundamental, Comitetul este independent din punct de vedere operaţional. 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, declara la începutul lunii ianuarie că BNR are 
nelămuriri cu privire la modul în care se aplică taxa pe bănci şi va cere discutarea ordonanţei în Comitetul Naţional 
pentru Supravegherea Macroprudenţială, pentru că are impact sistemic. 
"Principalul element de nemulţumire este că iei o asemenea măsură - s-au mai luat în Europa, nu în toate ţările, în 
câteva - nu legat de ROBOR, acesta este o 'inovaţie', s-a discutat cu industria. Aşa spune şi Constituţia. Aşa spun şi 
legile României. Deci, discuţi cu industria bancară. La sfârşit de an, în prag de Crăciun, vii cu o bombă din asta, 
greu de înţeles mai întâi. Nu? Deci, cred că aceasta este principala nemulţumire şi eu cred că domnul ministru de 
Finanţe va discuta cu industria în sfârşit, să discute în clar cu ei. Au şi nelămuriri, cum se aplică. Trebuie să vă spun 
că avem şi noi. Sunt părţi din lege pe care cu greu le înţelegem. Vă mai spun un lucru: în mod normal, o asemenea 
ordonanţă trebuia prezentată mai întâi în Comitetul Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială. Are 
impact. Şi probabil că vom solicita să facem o discuţie într-o şedinţă extraordinară a comitetului", a spus Mugur 
Isărescu într-o conferinţă de presă, întrebat cum comentează valul de nemulţumiri faţă de "taxa pe lăcomie". 
El a afirmat că nu a primit nicio invitaţie oficială din partea Ministerului de Finanţe pentru a discuta despre 
această taxă, ci s-a cerut instituţiei o analiză de impact după ce ordonanţa a fost dată, deşi în mod normal 
evaluarea se face înainte. 
CNSM are printre atribuţii: identificarea, colectarea şi analiza informaţiilor necesare în vederea îndeplinirii 
obiectivului fundamental; identificarea, monitorizarea şi evaluarea riscurilor sistemice; identificarea instituţiilor şi 
structurilor sistemului financiar care sunt relevante din punct de vedere sistemic; elaborarea strategiei privind 
politica macroprudenţială în vederea îndeplinirii obiectivului fundamental; emiterea de recomandări şi avertizări 
în vederea prevenirii sau diminuării riscurilor sistemice la adresa stabilităţii sistemului financiar naţional. 
De asemenea, CNSM emite recomandări şi, după caz, avertizări pentru asigurarea implementării recomandărilor 
Comitetului european pentru risc sistemic sau, după caz, emiterea de recomandări şi avertizări necesare ca 
urmare a avertismentelor Comitetului european pentru risc sistemic, emise în baza atribuţiilor conferite acestuia 
prin Regulamentul (UE) nr. 1092/2010; monitorizarea implementării recomandărilor emise de Comitet şi a 
măsurilor adoptate la nivel naţional, ca urmare a recomandărilor şi avertizărilor emise de Comitet. 
Nu în ultimul rând, atribuţiile CNSM vizează stabilirea, reevaluarea periodică şi urmărirea obiectivelor 
intermediare ale politicii macroprudenţiale; stabilirea, la nivel naţional, a instrumentelor macroprudenţiale şi 
reevaluarea periodică a acestora, precum şi recunoaşterea instrumentelor macroprudenţiale stabilite de 
autorităţile din alte state membre; emiterea de opinii consultative în domeniul său de competenţă, potrivit 
prevederilor legale în vigoare; emiterea de recomandări pentru asigurarea punerii în aplicare la nivel naţional a 
regulamentelor, deciziilor, recomandărilor, orientărilor, ghidurilor emise în domeniul supravegherii 
macroprudenţiale, adoptate la nivelul Uniunii Europene.  
 (Sursa: Agerpres) 
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 Teodorovici: Finanţele lansează trei emisiuni de titluri de stat pentru populaţie 
Ministerul Finanţelor Publice lansează trei noi emisiuni de titluri de stat destinate exclusiv populaţiei, a anunţat 
sâmbătă ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 
„Este important de ştiut că dobânzile nu sunt impozitate, este un instrument sigur de investiţie pentru populaţie. 
Sunt dobânzi atractve şi vrem să dăm populaţiei o alternativă faţă de depozitele bancare, de a investi în aceste 
titluri de stat”, a spus ministrul. 
Teodorovici a precizat că anul trecut minsterul a atras doua miliarde lei în acest mod. 
Titlurile de stat Tezaur urmează să fie emise luni, 4 februarie 2019, cu scadenţe la 2, 3 şi 5 ani şi dobânzi anuale de 
4%, 4,5%, respectiv 5%. 
Conform unei postări pe Facebook a ministerului, titlurile de stat pot fi cumpărate: între 4 şi 22 februarie 2019 de 
la unităţile Trezoreriei Statului, între 4 şi 21 februarie 2019 prin reţeaua de oficii poştale ale Poştei Române, din 
mediul urban, şi până în 20 februarie 2019 la cele din mediul rural. 
Sunt eligibile persoanele fizice care au împlinit vârsta de 18 ani la data efectuării subscrierii. A fost eliminată 
plafonarea sumelor care pot fi investite de persoanele fizice în cadrul acestor emisiuni. 
Investitorii au posibilitatea anulării subscrierilor deja efectuate prin depunerea, în perioada de subscriere, a unei 
cereri de anulare. Ulterior, subscrierile sunt irevocabile şi nu mai pot fi anulate. 
Titlurile de stat care sunt lansate în data de 4 februarie 2019 sunt în formă dematerializată şi au valoare nominală 
de 1 leu. Dobânda este anuală, plătibilă la termenele prevăzute în prospectul de emisiune. 
În cazul decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transferă moştenitorilor, care prezintă 
documentele legale care le atestă această calitate. 
Emiterea titlurilor de stat pentru populaţie va continua pe parcursul anului, precizează Finanţele. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, despre OUG privind completurile: O să am o discuţie săptămâna aceasta cu ministrul Justiţiei 
Viorica Dăncilă a declarat, duminică, că a discutat cu Tudorel Toader despre OUG privind completurile de 5 
judecători urmând să mai vorbească şi săptămâna aceasta cu ministrul Justiţiei. Premierul a precizat că speră ca, 
în cel mai scurt timp, Guvernul să adopte ordonanţa. 
„Am discutat cu domnul ministru (al Justiţiei - n.r.), am discutat şi vineri, în legătură cu ce putem face cu recursul 
compensatoriu, am discutat cu ordonanţa cu completurile de 5, urmează să am o nouă discuţie săptămâna 
aceasta să vedem cum. Domnul ministru are un proiect, dar trebuie să discutăm mai aprofundat. Şi cel cu 
completurile de 5 judecători. Am mai subliniat acest aspect. Aşa cum a zis preşedintele Juncker, în fiecare stat 
trebuie să respectăm statul de drept, drepturile cetăţenilor şi lupta anticorupţie. Eu cred că această ordonanţă se 
încadrează în primul aspect, şi anume dreptul cetăţenilor şi cred că cei care au avut un proces, în care completul 
nu a fost constituit legal, au dreptul la un proces corect. Şi pentru cei care au fost condamnaţi şi pentru cei care au 
fost achitaţi. Deci nu este un proiect care să fie dedicat cuiva. Eu sper ca în cel mai scurt timp să venim cu această 
ordonanţă”, a afirmat Viorica Dăncilă, duminică la Parlament. 
La începutul săptămânii trecute, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că încă nu i-a propus premierului 
Viorica Dăncilă un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de 
completuri nelegal constituite, dar că o va face, probabil "în termen scurt". 
Pe 20 ianuarie, ministrul Justiţiei a anunţat că ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în 
termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. Tudorel Toader a explicat că, în cazul în care va fi 
emisă OUG pentru rejudecarea proceselor, vor fi revizuite toate soluţiile completelor de 5 judecători de la Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie, chiar şi cele în care au fost pronunţate soluţii de achitare. Contestaţia în anulare în 
privinţa achitărilor poate fi făcută de procuror. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat ulterior că faptul că Guvernul vrea să emită OUG pentru repunerea în termen 
a celor condamnaţi de complete nelegal constituite nu împiedică deloc lupta împotriva corupţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a arătat că în cazul completurilor de trei magistraţi de la Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie, „prin analogie, lucrurile sunt identice" cu cele de cinci judecători, dar nu există o decizie a CCR în acest 
sens. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Olguţa Vasilescu: Va veni o plângere penală pentru înaltă trădare împotriva lui Iohannis. Dragnea a spus că e 
deja redactată 
Vicepreşedintele PSD Olguţa Vasilescu a declarat că va veni o plângere penală pentru înaltă trădare împotriva 
preşedintelui Klaus Iohannis, precizând că Liviu Dragnea a spus că este deja redactată de ministrul Justiţiei şi de 
colegii jurişti din partid. 
„Va veni o plângere pentru înaltă trădare. Cred că dl Liviu Dragnea a vorbit mai mult despre această chestiune. A 
spus că este deja redactată de ministrul Justiţiei şi de colegii noştri jurişti din partid. Aşa am înţeles eu. Ştiu sigur 
că la această plângere a lucrat şi colegul meu Mircea Drăghici. Deci probabil de aceea nu este numit ministru”, a 
afirmat Olguţa Vasilescu, duminică la Antena 3. 
Ea a precizat că dacă şeful statului nu o va numi la Ministerul Dezvoltării şi pe Mihai Drăghici la Ministerul 
Transporturilor, atunci îi vor face o plângere lui Iohannis pentru abuz în serviciu. 
„Şi noi dacă nu vom fi numiţi, probabil îi vom face o plângere pentru abuz în serviciu”, a conchis Vasilescu. 
Liviu Dragnea a declarat, duminică la Parlament, că susţine în continuare formularea unei plângeri pentru înaltă 
trădare împotriva şefului statului Klaus Iohannis, anunţată de liderul PSD la finalul anului trecut. 
„Categoric da (susţin demersul - n.r.). Dacă am spus că o susţin”, a afirmat Liviu Dragnea, la finalul şedinţei 
grupului deputaţilor PSD de la Parlament. 
Preşedintele Klaus Iohannis a refuzat numirea Olguţei Vasilescu şi a lui Mihai Drăghici la Dezvoltare şi 
Transporturi, transmiţând o scrisoare premierului Viorica Dăncilă în care motiva că documentaţia pentru cei doi 
este incompletă. 
În replică, şeful Executivului i-a transmis preşedintelui Iohannis o nouă scrisoare prin care i-a cerut să îi numească 
pe cei doi social-democraţi propuşi la ministerele Dezvolătorii şi Transporturilor. 
Dăncilă a declarat, duminică, la Parlament, că nu a primit niciun semnal din partea Preşedinţiei legat de numirea 
miniştrilor Dezvoltăriii şi Transporturilor, precizând că îl va suna pe Klaus Iohannis pentru a discuta pe această 
temă. 
În decembrie 2018, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, anunţa că le-a cerut deputaţilor Mircea Drăghici şi Florin 
Iordache, cu sprijinul ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, să depună plângere pentru înaltă trădare împotriva lui 
Klaus Iohannis, act premergător suspendării din funcţie a preşedintelui. 
În replică, preşedintele Klaus Iohannis a declarat că plângerea de înaltă trădare anunţată de Liviu Dragnea este ”o 
fantezie a pesediştilor”, un demers politicianist care este sortit eşecului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CEx al PSD a decis organizarea de alegeri în filialele conduse de preşedinţi interimari 
Liderii PSD reuniţi duminică, la Parlament, în şedinţa CEx, au stabilit ca în perioada 15 februarie-15 martie să aibă 
loc alegeri în organizaţiile partidului care au conducere interimară, inclusiv în organizaţia din Bucureşti, au 
declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Pe lângă organizaţiile care nu au preşedinţi cu drept de plin, este posibil să fie organizate alegeri şi în PSD Gorj, 
deoarece liderul organizaţiei, senatorul Florin Cârciumaru, şi-a exprimat dorinţa, în cadrul CEx, de a renunţa la 
funcţie, au declarat surse politice, duminică, pentru MEDIAFAX. 
Alegeri vor avea loc îb 13 organizaţii ale PSD, conduse în prezent de preşedinţi interimari, acestea fiind 
următoarele: Bucureşti (Gabriel Mutu); Dâmboviţa (Rovana Plumb); Brăila (Aurel Simionescu); Caraş-Severin 
(Luminiţa Jivan); Cluj (Horia Nasra); Suceava (Ion Stan); Călăraşi (Iulian Iacomi); Botoşani (Doina Fedorovici); 
Braşov (Marius Dunca); Gorj (Florin Cârciumaru); Timiş (Călin Dobra); Iaşi (Maricel Popa); Sibiu (Bogdan Trif). 
Social-democraţii s-au reunit duminică, la Parlament, în prima şedinţă CEx din acest an, pentru prezentarea 
bugetului pentru 2019, stabilirea priorităţile politice şi a conducerii interimare a PSD Brăila, după plecarea lui 
Mihai Tudose la Pro România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputatilor are programata astazi prima sesiune din 2019 
Camera Deputatilor este convocata, luni, de la ora 16:00, in prima sesiune ordinara a anului 2019. 
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"In temeiul dispozitiilor art. 66 alin. (1) si (3) din Constitutia Romaniei, republicata, si ale art. 34 lit. a) din 
Regulamentul Camerei Deputatilor, republicat, cu modificarile si completarile ulterioare, avand in vedere Decizia 
presedintelui Camerei Deputatilor nr.11/2018 privind delegarea atributiilor presedintelui Camerei Deputatilor, 
presedintele Camerei Deputatilor decide: Camera Deputatilor este convocata in prima sesiune ordinara a anului 
2019 in ziua de luni, 4 februarie 2019, ora 16:00", se arata in decizia de convocare a Camerei. 
Decizia este semnata de vicepresedintele Camerei Florin Iordache in data de 31 ianuarie, avand in vedere ca 
presedintele Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea, i-a delegat atributiile in luna ianuarie. 
De asemenea, Biroul permanent al Camerei Deputatilor este convocat de la ora 14:00. 
Conform articolul 25 din Regulamentul Camerei, la inceputul fiecarei sesiuni ordinare parlamentare se alege noua 
componenta a Biroului permanent, adica vicepresedintii, secretarii, chestorii acestui for. 
Alegerea membrilor Biroului permanent se face la propunerea grupurilor parlamentare, in conformitate cu 
ponderea acestora, potrivit configuratiei politice si negocierii liderilor de grupuri. 
Lista candidatilor propusi pentru Biroul permanent se supune in intregime votului Camerei Deputatilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Senatul, sesiune ordinară 2019. Parlamentarii se reunesc luni 
Senatul îşi începe, luni, prima sesiune ordinară a anului 2019 şi a cincea a legislaturii 2017-2020. 
"În temeiul prevederilor articolului 66 alineatele (1) si (3) din Constituţia României, republicată, precum şi ale 
articolului 83 din Regulamentul Senatului, republicat, se convoacă Senatul României în prima sesiune ordinară a 
anului 2019, în ziua de luni, 4 februarie 2019", se arată în decizia de convocare semnată de presedintele 
Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, potrivit Agerpres. 
Biroul permanent al Senatului se reuneşte la ora 13,00, grupurile parlamentare se vor întruni de la ora 14.00 şi 
prima şedinţă de plen va avea loc începând cu ora 16,00. 
Ca la începutul fiecărei sesiuni ordinare, va fi aleasă noua componenţă a Biroului permanent. Propunerile 
nominale pentru funcţiile de vicepreşedinte, secretar şi chestor repartizate se anunţă în plenul Senatului de către 
liderii grupurilor parlamentare, lista candidaţilor propuşi fiind supusă în întregime votului senatorilor. Noul Birou 
permanent se aprobă cu votul majorităţii senatorilor prezenţi. 
De asemenea, fiecare dintre cele cinci grupuri parlamentare din Senat - ale PSD, PNL, USR, UDMR şi ALDE - îşi va 
alege şi va anunţa în plen conducerea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunţ despre pensiile și salariile românilor - Ministrul Muncii vine cu explicații după o discuție cu Teodorovici: 
'Noi măsurăm de zece ori şi tăiem odată' 
Bugetul din acest an va fi unul al investiţiilor, dar măsurile pentru salariaţi şi pensionari vor continua, a declarat, 
duminică seara, la România TV, ministrul Muncii, Marius-Constantin Budăi. 
"Va fi într-adevăr un buget al investiţiilor, un buget al investiţiilor la nivel naţional, dar şi un buget al investiţiilor la 
nivel local, prin continuarea acelui program de dezvoltare locală. Dar măsurile pentru salariaţi şi pensionari vor 
continua aşa cum am spus şi am prezentat tot timpul", a afirmat Budăi. 
Întrebat dacă vor fi bani pentru pensii şi salarii şi pentru majorarea acestora, ministrul Muncii a subliniat că a avut 
duminică dimineaţa o întâlnire cu ministrul Finanţelor şi au recalculat pentru a se asigura că nu vor fi sincope. 
"De dimineaţă am mai avut o întâlnire cu specialişti din cadrul Ministerului Muncii şi Ministerului Finanţelor şi, 
împreună cu ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, am reluat amândoi hârtiile, am recalculat, am vrut să ne 
asigurăm...Am spus de multe ori: noi măsurăm de zece ori şi tăiem odată. Şi clar ne-am liniştit pe această speţă. 
Pe tot ce înseamnă indemnizaţii ale persoanelor cu handicap, tot ce înseamnă alocaţii de susţinere a familiei, tot 
ce înseamnă pensii, tot ce înseamnă salarii să fim cu cifrele la zi, actualizate, cât mai corecte şi cât mai pozitive în 
această direcţie pentru a ne asigura că pe tot parcursul anului nu vom avea sincope, pentru că noi vrem să-l 
gândim, în special Ministerul Finanţelor şi noi Guvernul, per ansamblu, ca un an important pentru investiţii. Avem 
proiecte mature, deja lucrate în 2017-2018, pe care vrem să le scoatem la implementare în acest an, avem de 
continuat absorbţia fondurilor europene şi de implementat la nivel local acest program PNDL2 şi dacă aţi avea o 
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discuţie cu primarii din ţară să vedeţi cât de important este acest program pentru satul românesc...", a mai spus 
Marius Budăi. 
El a subliniat că Guvernul vrea, prin investiţii, să pună bazele unei "creşteri economice sustenabile". 
"De aceea am avut încă o întâlnire în această dimineaţă cu domnul ministru al Finanţelor Publice. Amândoi, cu 
creionul şi cu hârtia în mână, am recalculat, am rearanjat, am rediscutat, şi cu colegii noştri specialişti din ambele 
ministere, ne-am asigurat că totul va fi în regulă până la sfârşitul anului deoarece ca şi Guvern să ne orientăm 
foarte mult pe investiţii. Creând investiţii (...)- aţi văzut şi decalajul recuperat de noi în anul 2018 la fonduri 
europene, chiar dacă nu suntem acolo unde ne-am fi dorit, dar suntem în media Uniunii Europene, lansarea 
acelor mii de proiecte practic la nivel de fiecare unitate administrativ teritorială, la nivel naţional, dar nu există 
nicio unitate administrativ teritorială care să n-aibă proiecte pe Programul Naţional de Dezvoltare Locală 2- vrem 
să punem bazele unei creşteri economice sustenabile pentru a putea acoperi şi dezvoltarea ulterioară a României 
şi aceste creşteri de salarii şi de pensii. Pentru că, pe lângă pensii, vor urma şi creşteri de salarii. Până în 2022, la 
implementarea finală a Legii salarizării unice, avem încă de parcurs aceşti 4 ani, cu creşteri de câte o pătrime pe 
fiecare an din diferenţă", a explicat ministrul Muncii. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 SCANDALUL APEI POTABILE: ApaNova face sesizări pentru o cercetare în legătură cu poluarea cu amoniu a 
apei 
ApaNova va înregistra luni dimineaţă sesizări la autorităţile competente pentru a demara o cercetare în legătură 
cu poluarea cu amoniu de la care a pornit scandalul apei potabile din Bucureşti din ultimele zile, a anunţat, 
duminică, Mădălin Mihailovici, directorul Apa Nova, la Antena 3. 
„Vrem să ştim de ce s-a produs această încărcare cu amoniu. Nu ştim care a fost sursa poluării cu amoniu, tot ce 
pot să spun este că ApaNova va înregistra luni dimineaţă sesizări la autorităţile competente pentru a demara o 
cercetare în legătură cu acest aspect. Vom depune la toate autorităţile competente, astfel încât să putem spune 
populaţiei Bucureştiului de unde a venit această încărcare”, a spus Mihailovici. 
Directorul a precizat că Apa Nova a postat pe site toate rezultatele analizelor efectuate în perioada 29 – 30 – 31 
ianuarie. Un alt set de analize, efectuat împreună cu Direcţia de Sănătate Publică a municipiului Bucureşti, pe 31 
ianuarie, în opt puncte, va fi afişat după finalizare, pentru că este mai complex. 
Mihailovici spune că dozarea clorului în apa potabilă se face 24 de ore din 24, 7 zile din 7, 365 de zile din 365 de 
zile, în funcţie de calitatesa apei care intră în sistem. „Nu face rău, americanii nu beau apa dacă nu miroase a 
clor”, spune directorul, care a precizat că în staţii există şi un „buton roşu”, care poate întrerupe alimentarea în 
situaţii de urgenţă. 
Concentraţia de amoniu din râul Argeş a crescut în ultimele zile ale lunii ianuarie, acesta fiind una dintre cele doua 
surse de apă brută folosită de către Apa Nova în procesul de producţie a apei potabile pentru capitală. 
Administraţia Naţională Apele Române nu a făcut nicio informare cu privire la o poluare cu amoniu pe râul Argeş. 
Apa Nova a crescut doza de clor din apa distribuită, ceea ce a condus la apariţia unui disconfort şi a unor 
reclamaţii din partea cetăţenilor. În scandal s-au mai implicat Ministerul Sănătăţii, Direcţia de Sănătate Publică a 
Municipiului Bucureşti, Apele Române, Primăria Capitalei şi Avocatul Poporului, cu comunicate, precizări, anunţuri 
şi solicitări. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Medicina de familie este în prag de colaps, susţine conducerea Societăţii Naţionale de Medicină de Familie 
Medicii de familie din România îşi exprimă public nemulţumirea faţă de finanţarea medicinei primare în 2019, 
"fapt care aruncă medicina de familie în criză", potrivit unui comunicat de presă remis, duminică, AGERPRES, de 
conducerea Societăţii Naţionale de Medicină de Familie (SNMF). 
Potrivit sursei citate, cabinetelor medicilor de familie din România li s-a alocat în 2018 un buget cu 17 la sută mai 
mare faţă de 2017, creştere care a dus doar la "supravieţuirea" cabinetelor. 
"În condiţiile în care personalul medical (medici şi asistenţi medicali) din unităţile sanitare de stat (medicina 
şcolară, ambulatoriu integrat, spitale) a beneficiat de finanţări (salarii şi bugete) mărite cu până la 100%, medicii 
de familie au aşteptat o reparaţie a acestor inechităţi. S-a sperat că guvernanţii vor dispune măsurile reparatorii 
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promise cu ocazia rectificării bugetare din august 2018, respectiv alocarea financiară pentru anul 2019. A fost 
motivul pentru care medicii de familie au depus eforturi să asigure funcţionarea cabinetelor de medicină de 
familie în condiţiile în care nu s-au putut asigura creşteri salariale pentru angajaţi (asistenţi medicali şi alte 
categorii de personal) similare cu cele din sistemul bugetar şi nu s-au putut face investiţii", se arată în comunicat. 
Conducerea SNMF a adăugat că în proiectul de buget pentru 2019, bugetul alocat medicinei de familie vizează o 
creştere de 6 la sută faţă de anul trecut, procent care poate să acopere doar creşterea costurilor generată de 
inflaţie. 
"Argumentele noastre care demonstrează necesitatea echilibrului în sistemul medical şi implicit necesitatea 
creşterii finanţării in asistenţa medicală primară, nu au determinat reacţiile fireşti în rândul unor decidenţi 
preocupaţi de starea de sănătate a populaţiei şi de accesul la servicii medicale. Prin subfinanţarea sistematică a 
medicinei de familie se pune în pericol existenţa acestui sector medical şi implicit pacienţii, motiv pentru care ne 
aflăm în situaţia de a căuta soluţii alternative pentru asigurarea supravieţuirii cabinetelor", mai precizează 
comunicatul de presă. 
Conducerea SNMF şi-a exprimat speranţa că Guvernul şi Parlamentul vor înţelege că au "obligaţia" de a asigura 
sănătatea populaţiei şi accesul la servicii de sănătate. 
"Sperăm că ne vor susţine solicitările prin iniţierea şi susţinerea unui amendament pentru creşterea bugetului 
medicinei de familie, dovedind astfel că înţeleg importanţa sectorului de asistenţă medicală primară. Considerăm 
că interesul pacienţilor şi dreptul la o practică medicală eficientă sunt motivaţii serioase care vor depăşi barierele 
administrative şi politice", se subliniază în comunicatul de presă semnat de preşedintele SNMF, medicul Dina 
Mergeani.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Costurile de racordare la gaz suportate de distribuitori se vor vedea în facturi 
Gratuitatea promisă în noua lege a energiei ne va costa scump. În vară, aleșii se lăudau că distribuitorii de gaze 
naturale au fost obligaţi să facă pe banii lor extinderile de rețea. Mai mult decat atât, persoanele care au plătit 
racordurile urmau să își primească banii înapoi. Acest lucru nu s-a întâmplat din cauză că ANRE nu a făcut încă 
reglementările. Reprezentanții ANRE au confirmat însă, în exclusivitate pentru Știrile TVR, că odată cu emiterea 
ordinului, costurile vor fi suportate de fapt de către toţi consumatorii prin majorarea facturilor. 
Acolo unde conducta de gaz nu trece prin fața porții și trebuie adusă de la câțiva sau în unele cazuri câteva sute 
de metri, operatorul nu poate refuza racordarea la sistem și este obligat să finanțeze lucrările necesare racordării 
consumatorilor. 
Extinderile se realizează în condiții de eficiență economică, așa că acolo unde investiția nu este profitabilă pentru 
operator clientul plătește lucrările, urmând ca după preluarea activelor compania de gaz să-i înapoieze banii 
clientului. Acest lucru este practic imposibil în lipsa unor reglementări ANRE. 
După aproape 10 zile, ANRE a răspuns solicitării TVR. Autoritatea susține că se află  în ultima etapă a procesului 
de emitere a reglementărilor care ar permite persoanelor care au plătit racordările să își primească banii înapoi de 
la operatorii de gaze. Vestea nu este însă una bună, deoarece costurile suportate de distribuitorii de gaz s-ar  
putea reflecta în valoarea facturilor. 
În prezent, clientul este obligat să își plătească branșamentul. 
Pentru cei care au nevoie și de extinderea rețelei până la poarta casei, costurile de racordare depășesc câteva zeci 
de mii de lei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Cum decurge președinția românească la Consiliul UE? Interviu cu ambasadorul Luminița Odobescu 
România are deja de o lună preşedinţia Consiliului Uniunii Europene şi am văzut cu toţii că sunt multe întâlniri, 
discuţii, audieri de miniştri, prezentări de obiective, vizite la Bucureşti şi în alte oraşe din Europa. Se mai întâmplă 
însă ceva la care publicul are mai puţin acces. Se poartă negocieri pentru dosarele de pe agenda UE, pentru ca ele 
să fie închise şi cetăţenii să poată beneficia de rezultatele negocierilor. Cine se ocupă de fapt de toate acestea? 
Cei care de regulă nu apar în lumina reflectoarelor şi în faţa camerelor de filmat: tehnicienii, specialiştii pe 
domenii diverse, iar coordonarea se face de la reprezentanţa permanentă a României la Uniunea Europeană.  
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„Pentru toate statele membre este important, pentru că participă la procesul decizional, să-şi promoveze cât pot 
de bine interesele naţionale, interesele specifice şi să lucreze pentru soluţii care sunt până la urmă în interesul 
tuturor, în interesul cetăţenilor noştri şi al companiilor europene”. Declaraţia a fost făcută de reprezentantul 
permanent al României la Uniunea Europeană, ambasadorul Luminiţa Odobescu, la o lună de când România a 
preluat preşedinţia rotativă a Consiliului Uniunii Europene. Urmăriți mai jos interviul acordat Digi24 pentru 
emisiunea „Pașaport diplomatic”: 
Balazs Barabas, jurnalist Digi24: Care sunt atribuţiile reprezentanţei unei ţări, la Bruxelles? 
Luminiţa Odobescu, reprezentantul permanent al României la Bruxelles: Reprezintă interesele României aici la 
Bruxelles, asigură legătura cu instituţiile europene de la Comisia Europeană, Parlamentul European şi evident, 
asigură reprezentarea intereselor României în Consiliul Uniunii Europene, de la nivel de lucru, până la nivel de 
ambasador, pregătind totodată reuniunile ministeriale şi reuniunile Consiliului European. De data aceasta, 
reprezentanţa în contextul preşedinţiei române a Consiliului UE, asigură preşedinţia grupurilor de lucru şi 
coordonează reuniunile ambasadorilor, atât ambasadorilor COREPER II şi COREPER I, într-un limbaj specific de 
Bruxelles. Respectiv, ambasadorii COREPER II sunt ambasadorii, reprezentanţii permanenţi, iar adjuncţii sunt 
reprezentanţii noştri în COREPER I. 
Balazs Barabas: Toate acestea sună foarte tehnic, dar telespectatorii noştri vor să ştie chestiunile concrete la care 
se lucrează. 
Luminiţa Odobescu: În momentul actual munca noastră este puţin diferită de munca clasică a unei reprezentanţe 
permanente, pentru că asigurăm preşedinţia rotativă a Consiliului UE, asta înseamnă că practic prezidăm 
reuniunile de grup de lucru, prezidăm reuniunile ambasadorilor şi prezidăm întâlnirile ministeriale. Practic, în 
momentul actual asigurăm, în afară de prezidarea acestor reuniuni, ca să spun aşa, o muncă intensă de 
coordonare, de coordonare şi de pregătire împreună cu celelalte state membre, împreună cu Comisia Europeană, 
a reuniunilor şi a documentelor pe care noi le punem pe masă, documente care trebuie să asigure un compromis 
astfel încât să permită adoptarea actelor legislative. În plus, în această perioadă, pentru că suntem la final de 
legislatură, suntem activi implicaţi în trialogurile cu Parlamentul European, respectiv în dialogul, negocierile cu PE 
ca să încercăm să finalizăm cât mai multe din dosarele legislative care se află în prezent pe masa Consiliului. Este o 
muncă imensă de coordonare, de coordonare în primul rând între statele membre, pentru a obţine un mandat 
care să ne permită să mergem să negociem cu Parlamentul European de la nivel de lucru, până la nivel ministerial 
şi să încercăm să obţinem un acord pe aceste documente. În plus, faţă de aceasta, cum spuneam, sunt foarte 
multe trialoguri. Deja, dacă mă gândesc bine în prima parte am avut peste 40 de trialoguri de la nivel tehnic, până 
la nivel ministerial, cu Parlamentul European, este o muncă imensă la final de legislatură, iar perioada pe care o 
avem în faţa noastră este una extrem de limitată, care să ne permită şi să formalizăm, să adoptăm, în consiliile 
ministeriale, pe partea de consiliu, respectiv de plenul parlamentului european pe partea de parlament european. 
Balazs Barabas: Uniunea Europeană este compusă din 28 de state, fiecare cu necesităţile şi cu priorităţile sale. 
Cum sunt aceste state în cursul negocierilor, sunt flexibile? 
Luminiţa Odobescu: Situaţia diferă de la un dosar la altul, practic fiecare încearcă să-şi promoveze interesele cât 
mai bine, dar în egală măsură, în mediul diplomatic de la Bruxelles, ştim cu toţii că până la urmă trebuie să 
ajungem la soluţii de compromis şi practic, pe lângă promovarea interesului naţional, toată lumea încearcă să 
găsească aceste soluţii, iar pentru preşedinţie aceasta este marea provocare, să găsească soluţii între diversele 
interese naţionale şi să găsească linia europeană comună. Nu este întotdeauna simplu, câteodată este extrem de 
dificil, sunt mai multe dosare, sensibile la nivel politic, care trebuie pregătite inclusiv ministerial, între capitale, 
sunt dosare extrem de tehnice, unde avem nevoie de sprijinul experţilor, diferă de la dosar la dosar. Unele sunt 
mai simple într-un fel, pentru că ajunge mai repede la compromis, altele sunt extrem de dificile. Până la urmă, pe 
aceste dosare suntem două instituţii, Consiliul şi Parlamentul European, e un proces de negociere, interesele nu 
sunt neapărat întotdeauna aceleaşi, iar noi în Consiliu nu avem o foarte mare marjă de manevră, pentru că avem 
un mandat dat de statele membre ca urmare a unor discuţii în principal la nivel ministerial şi noi, ca preşedinţie, 
atunci când ne ducem să discutăm cu Parlamentul European, trebuie să respectăm mandatul care ni s-a dat de 
către statele membre. Dacă în urma negocierilor să presupunem că a rezultat altceva, trebuie să ne întoarcem la 
statele membre, să întrebăm dacă sunt de acord sau nu cu rezultatul acestor negocieri şi în funcţie de aceasta, fie 
adaptăm mandatul şi ne ducem şi negociem din nou, fie sunt aprobate rezultatele discuţiilor. Deci nu este un 
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proces întotdeauna simplu, dar este ceva ce şi alte preşedinţii au dus cu bine la capăt şi acesta este şi obiectivul 
nostru, deja am intrat intens în aceste reuniuni, am închis deja câteva dosare şi acesta este obiectivul nostru. 
Balazs Barabas: În majoritatea statelor din UE există partide populiste, partide eurosceptice, care spun că 
Bruxelles-ul dictează, este dictatorial, ne impune anumite decizii. Ce senzaţii aveţi, când auziţi aceste afirmaţii? 
Luminiţa Odobescu: Pentru toate statele membre cred că este important în primul rând, pentru că participă la 
procesul decizional, să-şi promoveze cât pot de bine interesele naţionale, interesele specifice şi să lucreze pentru 
soluţii care sunt până la urmă în interesul tuturor şi până la urmă în interesul cetăţenilor noştri şi al companiilor 
europene. Nu spun că nu sunt probleme şi acest lucru s-a văzut în ultimii ani. Cred că trebuie să acţionăm pentru 
a îmbunătăţi comunicarea şi faptul că au fost lansate aceste consultări cetăţeneşti, faptul că s-a îmbunătăţit 
dialogul în care au fost implicate instituţiile europene, inclusiv Comisia Europeană are această campanie de dialog 
cu cetăţenii, a ajutat mai mult să explicăm ceea ce se întâmplă aici, la Bruxelles. Bruxelles câteodată este departe, 
dar este în egală măsură destul de aproape de cetăţeni, pentru că decide şi ia decizii care au impact direct pentru 
aceştia. Ceea ce este important este că pentru preşedinţia noastră, un obiectiv esenţial este de a îmbunătăţi 
această comunicare cu cetăţenii şi de aceea din primul Consiliu Afaceri Generale am lansat acest dialog privind 
dezinformarea, tocmai pentru a îmbunătăţi inclusiv campania de comunicare înainte de alegerile europene. De 
asemenea, tot în primul Consiliu Afaceri Generale, miniştrii de afaceri europene din statele membre au avut 
posibilitatea de a avea un schimb de opinii privind modul în care se poate lucra împreună la nivel de state 
membre şi intituţii, pentru a îmbunătăţi această comunicare dintre Bruxelles, instituţii, cei care decid şi participă 
la procesul decizional şi cetăţenii, oamenii care vor să înţeleagă mai bine ceea ce se întâmplă şi ceea ce s-a decis şi 
care este impactul până la urmă, pentru viaţa lor de zi cu zi. 
Balazs Barabas: Se apropie alegerile europarlamentare, care vor avea loc în mai, iar partidele europene încep 
campania. Este acesta un impediment pentru România în exercitarea preşedinţiei Consiliului UE? 
Luminiţa Odobescu: Formal, preşedinţia nu este implicată în acest proces. Noi avem obiective extrem de clare, 
chiar după încheierea activităţii Parlamentului European în acest ciclu legislativ, noi ne continuăm activitatea 
legislativă în cadrul Consiliului UE. Avem reuniuni de grupuri de lucru, avem reuniuni ale ambasadorilor, reuniuni 
ministeriale pe care le pregătim în acest proces. Practic, acesta este şi obiectivul nostru. Deci, activitatea 
preşedinţiei nu se opreşte înainte de alegerile parlamentare. Plus că imediat după alegeri vor fi câteva dosare 
importante de gestionat, cum coordonarea politicilor macroeconomice la nivelul UE, dar şi procesul de extindere. 
De asemenea, avem un Consiliu European de pregătit în luna iulie, în care probabil liderii vor discuta şi despre 
agenda strategică şi despre alte subiecte importante, deci o preşedinţie durează 6 luni şi va fi o preşedinţie plină. 
Balazs Barabas: O piatră de hotar pentru istoria UE va fi ieşirea Marii Britanii din Uniune. Probabil că subiectul 
drepturilor cetăţenilor români nu a fost dezbătut foarte intens, sau printre cele dezbătute foarte intens în cursul 
negocierilor dintre UE şi Marea Britanie, totuşi, România ce drepturi a obţinut pentru cetăţenii români care trăiesc 
acolo? 
Luminiţa Odobescu: Aici permiteţi-mi să vă contrazic. Drepturile cetăţenilor români, în primul rând, dar şi ale 
tuturor cetăţenilor europeni au fost prioritatea zero în aceste negocieri. Am încercat să protejăm cât mai bine 
drepturile acestora, drepturile de şedere, familiile, studenţii, aspectele sociale şi toate acestea sunt garantate prin 
acordul de retragere. Sigur, în paralel a continuat şi dialogul cu autorităţile britanice pentru că în situaţia lipsei 
unui acord este foarte important să avem asigurări că drepturile acestora sunt în continuare protejate şi acesta a 
rămas obiectivul şi la nivelul UE. Chiar şi în lipsa unui acord, practic, obiectivul primordial al UE este să-şi protejeze 
drepturile cetăţenilor europeni care se află în prezent în Marea Britanie. 
Balazs Barabas: Totuşi sunt critici tot mai dese din partea liderilor europeni, referitor la anumite măsuri ale 
guvernului român, care din punctul lor de vedere afectează statul de drept, independenţa justiţiei, guvernul 
răspunde că nu există asemenea măsuri, sau cel puţin efectele nu sunt de asemenea natură, practic există un 
dialog paralel între cele două părţi. Cum se poate ajunge la o convergenţă, la o coeziune, ca să folosim termeni 
europeni, în această situaţie? 
Luminiţa Odobescu: Ceea ce pot să vă spun şi a fost extrem de vizibil, au fost declaraţiile liderilor europeni în ceea 
ce priveşte preşedinţia României la Consiliul UE, modul în care aceasta a debutat, modul cum evoluează deja şi 
modul în care avansăm pe aceste dosare. Practic lucrăm ca să găsim soluţii în interesul tuturor, dialogul cu 
instituţiile europene pe toate aspectele, inclusiv pe cele sensibile este unul continuu între autorităţile române şi 
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Comisia Europeană, dar şi celelalte instituţii, a fost un dialog constant în care s-au prezentat poziţiile României pe 
diversele aspecte semnalate şi cred că este important ca acest dialog să continue. Pe de altă parte, cred că este în 
egală măsură important ca să avansăm pe aceste dosare, dosare care sunt esenţiale mai ales în perspectiva 
alegerilor, să arătăm că se pot obţine rezultate, să arătăm că putem să pregătim împreună, cu celelalte state 
membre şi cu instituţiile, dosare sensibile şi să avem şi o viziune foarte clară despre viitorul UE. Şi aici pleacă de la 
obiectivele pe care noi le-am pus sub umbrela preşedinţiei, dar şi de la principiile pe care dorim să le promovăm 
foarte activ în toate politicile, inclusiv în dosarele legislative care sunt acum în negociere cu Parlamentul 
European. 
Balazs Barabas: Una din cele patru priorităţi anunţate de România pentru preşedinţia la Consiliul UE sunt valorile 
comune, valori europene, care par un lucru firesc, dat. De ce sunt acestea importante pentru priorităţile României? 
Luminiţa Odobescu: Valorile şi principiile europene sunt importante pentru toate statele membre şi pentru 
instituţiile europene în egală măsură, pentru a fi promovate în cadrul politicilor europene. Am văzut cu toţii, ne-
am confruntat în ultima perioadă cu valuri de dezinformare, cu diverse curente populiste, cu anumite aspecte 
care au generat preocupare în rândul societăţilor noastre şi de aceea este important ca să fie nu numai subliniate 
sau repetate, dar să le găsim şi la nivel de politici mai bine evidenţiate, ca să spun aşa. Preşedinţia noastră a dorit 
să pună valorile şi principiile fundamentale, pentru a putea promova anumite aspecte de interes şi acest lucru îl 
facem nu numai prin ceea ce negociem aici la Bruxelles, ci şi prin diversele evenimente pe care dorim să le 
organizăm, cum ar fi diversele conferinţe legate de dezinformare, cum ar fi evenimentele legate de comunicarea 
şi îmbunătăţirea comunicării dintre Bruxelles, procesul de decizie, decidenţii politici de la Bruxelles, şi cetăţenii 
europeni. Combaterea antisemtismului este în egală măsură o prioritate pe agenda noastră, combaterea 
xenofobiei, promovarea tinerilor, promovarea egalităţii de gen, toate acestea sub palăria principiilor şi valorilor 
europene se regăsesc nu numai în diversele politici şi acţiuni, dar în egală măsură le şi promovăm prin diversele 
evenimente organizate în România, dar şi la Bruxelles. 
Balazs Barabas: O altă prioritate este Europa mai puternică la nivel global, dar mai puternic se defineşte faţă de 
ceva, faţă de cineva, cum ar fi marile puteri mondiale, SUA, Rusia, China. Cum poate România contribui la o 
Uniune Europeană mai puternică, în faţa acestor mari puteri? 
Luminiţa Odobescu: Prin obiectivele concrete pe care şi le-a pus sub această pălărie: Europa ca actor global. Este 
important să consolidăm rolul UE şi să începem în vecinătatea apropiată, Balcani, dar şi ţările din Parteneriatul 
Estic. De aceea, ele sunt prioritare pe agenda noastră, procesul de extindere într-un sens mai larg şi acţiunile 
legate de promovarea dialogului şi susţinerea parcursului european în ceea ce priveşte ţările din Balcanii de Vest. 
În egală măsură, Parteneriatul Estic, pentru că în acest an sărbătorim 10 ani de la semnarea Parteneriatului Estic, 
intenţionăm să organizăm mai multe evenimente în România în marja diverselor reuniuni ministeriale, care vor 
avea loc în România sunt invitaţi şi partenerii noştri din Parteneriatul Estic şi cu ocazia sărbătoririi celor 10 ani 
intenţionăm să organizăm un eveniment la nivel înalt, la Bruxelles, în luna mai. Dar aceasta este doar o bucăţică, 
pentru că sunt şi alte provocări în domeniul multilateral, unde încurajăm foarte mult şi suntem implicaţi ca şi 
preşedinţie în dialogul pe teme comerciale, ne-am propus să putem să închidem câteva acorduri comerciale în 
perioada preşedinţiei, lucrăm intens, nu este întotdeauna simplu, susţinem rolul întărit al Organizaţiei Mondiale a 
Comerţului, este un obiectiv prioritar pe care l-am pus deja pe agendă şi la toate reuniunile ministeriale este 
promovat, sunt aspectele de apărare de asemenea, când vorbim de vecinătate nu ne-am limitat numai la 
vecinătatea estică, ci şi vecinătatea sudică, mai ales într-un context în care facem faţă multor provocări legate de 
migraţie şi nu numai, deci este o agendă extrem de plină şi complexă şi încercăm să răspundem cât mai bine 
provocărilor actuale în materie de politică externă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Theresa May va căuta o soluţie "pragmatică" privind acordul Brexit cu Bruxellesul 
Premierul britanic, Theresa May, a declarat duminică că va căuta o soluţie "pragmatică" la impasul parlamentar 
asupra condiţiilor în care Marea Britanie va părăsi Uniunea Europeană, încercând să redeschidă discuţiile cu 
Bruxellesul, relatează Reuters. 
Cu mai puţin de două luni până în momentul în care Marea Britanie urmează să părăsească Blocul Comunitar pe 
29 martie, preocupările cresc privind riscul unei ieşiri dezordonate "fără acord". 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Membrii Parlamentului, care au respins luna trecută acordul Brexit negociat de May cu UE, au însărcinat-o să se 
întoarcă la Bruxelles pentru a renegocia condiţiile privind graniţa post-Brexit dintre Irlanda şi Irlanda de Nord. 
UE a respins redeschiderea discuţiilor asupra aşa-numitei "backstop", o politică care să asigure menţinerea unei 
frontiere deschise pe insula Irlandei, dacă Marea Britanie şi UE nu reuşesc să ajungă la un acord comercial pe 
termen mai lung înainte de sfârşitul unei perioade de tranziţie. 
"Deputaţii au afirmat că, odată cu schimbările aduse în cazul graniţei nord-irlandeze, ar sprijini înţelegerea pe care 
am convenit-o cu Bruxelles-ul pentru a ieşi din UE", a scris May pentru pblicaţia Sunday Telegraph. 
"Când mă întorc la Bruxelles, mă voi lupta pentru Marea Britanie şi Irlanda de Nord, voi fi înarmată cu un mandat 
proaspăt, cu idei noi şi cu o nouă hotărâre de a conveni o soluţie pragmatică care să îi ofere poporului britanic 
Brexitul pentru care au votat", a adăugat aceasta. 
Ministrul britanic al Comerţului, Liam Fox, a declarat că ar fi "iresponsabil" ca UE să refuze redeschiderea 
negocierilor despre Brexit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kremlin: Liderii Rusiei, Turciei şi Iranului se vor întâlni pe 14 februarie la Sochi - RIA 
Preşedintele rus Vladimir Putin se va întâlni cu liderii Turciei şi Iranului în oraşul rusesc de la Marea Neagră, Sochi, 
pe 14 februarie, a informat duminică agenţia de ştiri RIA, citând Kremlinul, relatează Reuters. 
Kremlinul nu a oferit detalii suplimentare, dar Putin a declarat luna trecută că va convoca o astfel de reuniune 
pentru a discuta despre situaţia din Siria, unde Rusia şi Turcia încearcă să creeze o zonă de securitate. 
Cele trei ţări anunţă că doresc o soluţie politică pentru a pune capăt conflictului din Siria. Însă, în timp ce Rusia şi 
Iranul îl sprijină pe preşedintele sirian Bashar al-Assad, Turcia - alături de aliaţii săi din NATO, inclusiv Statele Unite 
- doresc ca acesta să se retragă din funcţie. 
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